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Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 2/2015 

konaného dne 18. 2. 2015 
 
 
Přítomni: 

1. Kettner Lukáš (předseda) 7. Janoušková Marcela  

2. Šmardová Hana  8. Černý Radek  

3. Antonín Pavel  9. Procházka Jan  

4. Houser Jaroslav  10. Kaňkovský Vít  

5. Bambasová Jaroslava  11. Měrtlová Soňa (tajemnice) 

6. Vrzal Miloslav   

 
Omluveni: 

1. Preininger Tomáš 3. Wasserbauer Stanislav 

2. Libus Petr  

 
Hosté: 

1. Jiří Kořínek (ředitel regionální pobočky VZP ČR pro Kraj Vysočina) 

 
 
 
Program: 
 

1. Zahájení; 

2. Schválení programu; 

3. Kontrola zápisu; 

4. Setkání s VZP; 

5. Lékařská pohotovostní služba, prohlídky zemřelých – stávající stav, kroky do budoucna; 

6. Diskuze, různé; 

7. Závěr. 
 
 
1. Zahájení 
Lukáš Kettner, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „ZdK“), zahájil 
jednání. Přivítal všechny přítomné a představil hosta. Dle počtu přítomných členů konstatoval, 
že komise je usnášeníschopná.  
 
2. Schválení programu 
Lukáš Kettner přednesl návrh programu zasedání, který byl 9 hlasy schválen. 
 
3. Kontrola zápisu 
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
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4. Setkání s VZP 
Jiří Kořínek informoval o změně organizační struktury VZP (snižování počtu zaměstnanců, 
snižování nákladů) s ohledem ke snižování počtu pojištěnců. V souvislosti s tímto musí dojít 
i k úsporám v oblasti benefitů pro pojištěnce.  
  
Procentuální podíl pojištěnců VZP ČR činí 56,94 %. V Kraji Vysočina podíl pojištěnců VZP činí 
68,61%.   
V roce 2014 byly splněny veškeré ukazatele včetně výdajové části. Došlo k navýšení výběru 
pojistného o 2% nad stanovený plán. Díky zaměření na efektivitu výběru pojistného se podařilo 
dosáhnout na 99,37 %. Závazky byly splněny na 98,17 %. 
 
Náklady na zdravotní péči: 
Byly rozeslány předběžné měsíční úhrady nemocnicím. Průměrně, oproti předcházejícímu roku, 
narostly o 2,7 %.  
Modelace vyúčtování roku 2014 – krajské nemocnice by mohly obdržet více finančních 
prostředků - v orientační výši - Pelhřimov 7 mil. Kč, Havlíčkův Brod 12 mil. Kč, Jihlava 4 mil. Kč, 
Třebíč 21 mil. Kč a Nové Město na Moravě 18 mil. Kč. 
Je připravována nová smluvní politika – s účinností od 1. 4. 2015 bude o nových smlouvách 
a změnách stávajících smluv s finanční výší nad 3 mil. Kč rozhodovat ústředí VZP. Vyjma smluv 
stomatologů a praktických lékařů, v těchto případech bude rozhodovat nadále regionální 
pobočka VZP. 
 
Od 1. 4. 2015 budou pro případ sdělování osobních údajů od VZP přiděleny lůžkovým 
poskytovatelům zdravotních služeb PINy. 
Žádosti pojištěnců o finanční příspěvky (např. na lázeňské pobyty) budou nově vyřizovány 
ve správním řízení. 
 
Dále Jiří Kořínek informoval o benefitech (nadstandardech) pro pojištěnce VZP. Celkem jsou 
plánovány 4 pilíře. Na každý pilíř jsou alokovány finanční prostředky (přesun mezi jednotlivými 
pilíři nebude možný). Nabídku je plánováno udržet 3 roky (bez ohledu na vyčerpané finanční 
prostředky). 
 
Na zasedání se dostavil Vít Kaňkovský. 
 
Další změnou je zřízení callcentra VZP (přístup do registru, kontrol, atd.). 
 
Jaroslav Houser se dotázal, zdali není uvažováno o zvýhodnění úhradové vyhlášky pro Kraj 
Vysočina, a to v souvislosti s nadprůměrným podílem pojištěnců v kraji oproti průměru ČR. 
Jiří Kořínek reagoval, že se bude i nadále postupovat stejným způsobem. 
 
Lukáš Kettner se dotázal, zdali nedošlo k omezení místní a časové dostupnosti zdravotnické 
péče pro pacienty. Jiří Kořínek reagoval, že naopak, dochází k rozšiřování sítě smluvních 
partnerů. VZP se zaměřuje na rozšíření následné intenzivní ošetřovatelské péče a dlouhodobé 
intenzivní ošetřovatelské péče. Dále zmínil kontraktační povinnost na pobytové zařízení 
sociálních služeb a alzheimercentra.  
Přítomní diskutovali o oprávnění Alzheimercentra Jihlava poskytovat zdravotní služby. 
 
Vít Kaňkovský se dotázal na postoj VZP k domácí hospicové péči. 
Jiří Kořínek reagoval, že VZP realizuje na Vysočině pilotní program domácí paliativní péče. 
Nově bude otevřena ambulance v Třebíči.  
 
Jaroslav Houser se dotázal, zdali je VZP připravena reagovat na situaci náhlého úbytku 
praktických lékařů na Pelhřimovsku. Jiří Kořínek odpověděl, že VZP je schopna reagovat 
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v případě, když je seznámena se situací s dostatečnou časovou rezervou. Získat lékaře 
do menších měst je problematické. 
 
Lukáš Kettner se dotázal, zdali VZP má řešení či nápad jak zajistit LPS a prohlídky zemřelých 
praktickými lékaři. 
Jiří Kořínek reagoval, že smluvně tato péče není s praktickými lékaři zajištěna. Poukázal 
na příklad Brna – po 18:00 h příjem pacientů na „úrazové nemocnici“. Dále konstatoval, že 
praktický lékař v ordinačních hodinách je povinen zdravotnickou péči pacientům zajistit (pokud je 
kompetentní). 
 
Jaroslav Houser se dotázal na povinnost prohlídek zemřelých a možnost centralizace tohoto 
výkonu. Jiří Kořínek reagoval, že tímto se VZP nezabývala.  
Jan Procházka se dotázal na podíl segmentu praktických lékařů na celkových nákladech VZP 
na zdravotní péči. Jiří Kořínek reagoval, že na odpověď není připraven, ale údaj doplní. 
  
Lukáš Kettner se dotázal, zdali byla řešena situace týkající se některých kapacit:   

- Rehabilitační oddělení v Pelhřimově a Novém Městě na Moravě, 
- Onkologické oddělení v Havlíčkově Brodě. 

Jiří Kořínek odpověděl, že rehabilitační lůžka se podařila nasmlouvat v obou případech. Co se 
onkologie týče, situace je stejná (ambulantní péče ano, lůžková ne). 
 
Lukáš Kettner se dotázal na zájem navýšení kapacity v případě katarakt. Jiří Kořínek reagoval, 
že nebyl vznesen požadavek ani od pojištěnců ani ze zdravotnických zařízení.  
 
Lukáš Kettner se dotázal na provoz čtyř magnetických rezonancí v kraji. Jiří Kořínek reagoval, 
že s finančními prostředky musí být na provoz schválených magnetických rezonancí počítáno. 
Soňa Měrtlová doplnila, že není v plánu zahájit provoz všech magnetických rezonancí v jednom 
roce.  
 
Lukáš Kettner se dotázal, zdali jsou podepsány na rok 2015 smlouvy s nemocnicemi. Jiří 
Kořínek odpověděl, že nikoli, ale je předpoklad, že zde nebude problém. 
 
Jan Procházka se dotázal na žádosti o lázeňskou péči. Jiří Kořínek reagoval, že žádosti 
narostly. 
 
Jiří Kořínek členy ZdK informoval o neoprávněném vybírání poplatků lékaře z Velkého Meziříčí 
za poskytnutou zdravotnickou péči pacientům VZP. Soňa Měrtlová reagovala, že na základě 
podnětu doloženého doklady může dojít ke zrušení rozhodnutí o poskytování zdravotnických 
služeb. 
 
Přítomní diskutovali o podmínkách úhradové vyhlášky. 
 
5. Lékařská pohotovostní služba, prohlídky zemřelých – stávající stav, kroky 

do budoucna 
Soňa Měrtlová informovala o zajištění pohotovostní služby a prohlídky těl zemřelých v Kraji 
Vysočina: 

- lékařská pohotovostní služba: vykonávána centrálně v nemocnicích zřizovaných krajem, 
zajištěna zvlášť pro dospělé a pro děti a dorost,   

- lékárenská pohotovostní služba: zajištěna centrálně v nemocnicích zřizovaných krajem, 
neobjevily se problémy při stávajícím způsobu zajištění této pohotovostní služby,  

- pohotovostní služba zubních lékařů: je poskytována v ordinacích jednotlivých 
poskytovatelů (prostřednictvím smluv mezi nemocnicemi a poskytovateli),  
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- prohlídky těl zemřelých: centrálně prostřednictvím rozšíření provozních hodin lékařské 
pohotovostní služby nemocnic zřizovaných krajem. 
 

OZ může vyzvat praktického lékaře, aby se podíleli na zajištění LPS, ale je zde omezení pouze 
na místo poskytování služeb lékaře uvedeném v rozhodnutí o registraci/oprávnění k poskytování 
zdravotních služeb.  
Lukáš Kettner konstatoval, že jsou výrazné rozdíly finančních nákladů nemocnic v ohledání 
zemřelých. Dále se dotázal na diskutovanou možnost vypsání veřejné zakázky 
na centralizované zajištění ohledání těl zemřelých. 
Soňa Měrtlová reagovala, že kraj byl osloven zájemcem s nabídkou, ale byla velmi finančně 
nákladná. Členové ZdK na základě diskuse o záměru vypsání veřejné zakázky 
na centralizované zajištění ohledání těl zemřelých hlasovali o navrženém usnesení. 
 
Usnesení 02/02/2015/ZdK 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
odboru zdravotnictví a radě kraje zvážit vypsání veřejné zakázky na zajištění prohlídky těl 
zemřelých v Kraji Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Úkol: Odbor zdravotnictví na příštím zasedání bude informovat o návštěvnosti LPS za předchozí 
tři roky. 
 
Jaroslav Houser vznesl připomínku, že praktičtí lékaři na Pelhřimovsku by tuto možnost 
v zajišťování ohledání těl zemřelých uvítali.  Dále zmínil, že na Pelhřimovsku praktičtí lékaři 
prohlídky těl zemřelých zajišťují z 80 %. 
 
Vít Kaňkovský doplnil, že velké finanční rozdíly jsou i v zajišťování domácí hospicové péče 
v Kraji Vysočina.  
 
Lukáš Kettner se dotázal na zajišťování lékárenské pohotovostní služby. Soňa Měrtlová 
reagovala, že je to dle nemocnic. Nejsou evidovány stížnosti na fungování pohotovostních 
služeb v lékárnách. Lékárenské služby jsou dostatečně zajišťované lékárnami v obchodních 
centrech. 
 
6. Různé 
Vít Kaňkovský informoval o vzniku soukromého laserového očního centra v Nemocnici Jihlava 
(poskytovatel Oční klinika Praha, Horní Počernice). Soňa Měrtlová doplnila, že oční klinika 
podala žádost o rozhodnutí k poskytování zdravotních služeb v Nemocnici Jihlava, ale žádosti 
pro nesplnění zákonných podmínek nebylo doposud vyhověno. Podnájemní smlouva v časovém 
horizontu tří let je v kompetenci ředitele nemocnice. 
Přítomní členové diskutovali o užitečnosti center, míst poskytování zdravotnických služeb, 
zdravotnických zařízení se sídlem v jiném kraji. Hrozbou je nejen odliv pacientů, ale i odborníků 
do zdravotnických zařízení mimo Kraj Vysočina. 
 
Úkol: Odbor zdravotnictví bude na příštím zasedání informovat o vývoji rozhodnutí k poskytování 
zdravotních služeb soukromé oční kliniky v Nemocnici Jihlava. 
 
Lukáš Kettner se dotázal, zdali byly zvýšeny platy pracovníků ve zdravotnictví. Jaroslav Houser 
reagoval, že tarify byly navýšeny. Marcela Janoušová vznesla připomínku, že problematiku 
spatřuje ve financování ústavní pohotovostní služby, MZ nedoporučilo ve svých organizacích 
DPČ a přesčasové hodiny. Pavel Antonín doplnil, že lékaři mají obavu z případného přestupku 
během ústavní pohotovostní služby. Vít Kaňkovský zmínil možnost druhé pracovní smlouvy. 
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Soňa Měrtlová informovala o stavu zadání hejtmana kraje k vypracování komplexního rozboru 
zdravotnických služeb. Byl stanoven koordinátor pracovní skupiny Ing. Jan Mlčák, ředitel 
Nemocnice Pelhřimov. Je stanoveno zadání, na čem se budou jednotliví zástupci podílet.  
Lukáš Kettner a Jan Procházka informovali o projednávání analýz v oborech urologie, ORL 
a pediatrie ze dne 12. 2. 2015. Zástupci nemocnic doplní písemné vyjádření k diskusi. 
Další projednávání oborů gynekologie (10:00), chirurgie (11:30) a oční (13:30) se uskuteční dne 
18. 3. 2015. A dne 2. 4. 2015 bude jednáno o neurologii (12:00), ortopedii (13:30) 
a radiodiagnostice (15:15).  
 
Z dalšího jednání se omluvila Hana Šmardová. 
 
Vít Kaňkovský se dotázal na aktuální stav pořizování informačního systému do nemocnic v kraji. 
Soňa Měrtlová informovala, že nyní probíhá procesní řízení na ošetřovatelskou dokumentaci. 
Do konce března budou nemocnicemi připomínkovány ošetřovatelský proces a část lékařského 
procesu. Předpokládaný termín vypsání veřejné zakázky je pololetí r. 2015. 
 
Lukáš Kettner se dotázal na stav projektu „Moje nemocnice“. Soňa Měrtlová informovala, že po 
dokončení analýz ve všech nemocnicích v kraji bude zpracován souhrnný materiál. 
  
Vít Kaňkovský a Pavel Antonín přítomné seznámil s plánovanými novelami z Poslanecké 
sněmovny ČR (systém vzdělávání). 
 
Zasedání Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 3/2014 se uskuteční ve středu  
18. března 2015 od 16:00 hodin v sídle Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, 
Jihlava, zasedací místnost A 3.15. 
 
7. Závěr 
Předseda poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
 
 
Lukáš Kettner 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
 
Soňa Měrtlová 
Odbor zdravotnictví krajského úřadu 
Zpracovala a zapsala Zuzana Škrdlová dne 18. 2. 2015 


